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УРАН: ПЕРСПЕКТИВИ РОЗВИТКУ І СИРОВИННЕ ЗАБЕЗПЕЧЕННЯ АЕС

ДОТРИМАННЯ ПРАВ ЧОРНОБИЛЬЦІВ — ОБОВ’ЯЗОК ВЛАДИ

«Оздоравливаем всех 
желающих детей работников»

— Каждый год мы от -
прав ляем детей наших
ра ботников отдыхать на
Черное море, — ответил
на соответствующий воп -
рос корреспондента газе-
ты Леонид ПОСУХ (на
снимке), заместитель пред -
   седателя профкома гид -
рометаллургического за -
вода Восточного ГОКа,
председатель профсоюз-
ного цехового комитета
по ремонту насосного
обо рудования, бригадир
слесарей-ремонтников.
— Едут оздоравливаться
все желающие ребята,
без исключения. На про-
ходной завода вывешива-
ем списки детей с указа-
нием смен, дат заезда и
приезда, помещаем дру-
гую полезную в этом
плане информацию, —
Леонид Андреевич по ка -
зал рукой на красочно
оформленный на актуаль-
ную тему «Лето—2011»
профсоюзный информ -
уголок. — Со взрослыми
тоже у нас «на ура» идет
оздоровительный сезон, к
которому мы готовимся
заблаговременно.  Един -
ствен ная проблема —
заявлений много, и мы не
всегда можем обеспечить
всех заводчан путевками.

Аналогичные воз мож -
нос ти по отдыху и оздо ров  -
лению детей пре дос тав ляет
своим ра бот ни кам ад ми -
нист рация и проф   ком пред -
приятия «Вос  ток-Руда» —
общест во с ограниченной
от вет ствен ностью, осу -
щест вля ю щее добычу и
переработку железной ру -
ды (также находится в г. Жел -
тые Воды. — Прим.корр.). 

— Средства, в том
числе на эти цели, рабо-
тодатель отчисляет четко
— не менее 0,3% фонда
оплаты труда, — рас ска -
зы вает председатель
пер вичной профсоюзной
организации, инспектор
по социальным вопросам
п р е д п р и я т и я  Татьяна
ПИХУЛЯ (на снимке). —

Оздоровление детей осу-
ществляется по заранее
подготовленным спи-
скам, согласно заявлени-
ям родителей. Для всех
ребят, желающих отдох-
нуть во время летних
каникул, приобретаем пу -
тев ки, подчеркивает Та -
тьяна Николаевна. Сто -
имость путевки, к приме-
ру, в популярный среди
старших и младших детей
оздоровительный лагерь

«Смена», что в пгт Ки рил -
лов ка на Азовском по бе -
режье (в поселке, как уже
информировал «АУ», ра -
ботает самый большой на
территории СНГ аквапарк
«Остров сокровищ», гото-
вится к открытию один из
крупнейших в Украине
дель финариев и т.п.),
равна 3000 гривен, роди-
тели платят 10% от цены.
Кстати, в такую же сумму,
т.е. 10% от стоимости,
обхо дится санаторно-ку-
рорт ная путевка для тру-
дящихся предприятия.

Многие наши работни-
ки охотно проводят свой
отпуск и на базе отдыха
«Горизонт», что на речке
Ин гулец. Путевки туда
нашим труженикам и чле-
нам их семей предоста-
вляются бесплатно.

Фото 
Николая ВАРЧИНОГО

ПРОФСПІЛКА: СЕЗОН ВІДПОЧИНКУ—2011

ШАХТА БУДЕТ РАБОТАТЬ 
НА ГОСУДАРСТВО И НА РЕГИОН

Начало опытно-промышленной добычи руды на
Новоконстантиновской шахте Восточного горно-обога-
тительного комбината — событие, важность которого
трудно переоценить не только для комбината, но и для
ядерно-энергетического комплекса Украины в целом
(см. «АУ» №28 2011 года. — Прим. ред.). Оно справед-
ливо вызвало большой интерес как в журналистских
кругах, так и на государственном уровне.

В июле шахту посетили глава Кировоградской
облгосадминистрации Сергей Ларин, директор
Департамента стратегической политики, инвестиций и
ядерно-энергетического комплекса Министерства
энергетики и угольной промышленности Украины
Никита Константинов, генеральный директор государ-
ственного концерна «Ядерное топливо» Татьяна
Амосова, представитель Маловисковской райгосад-
министрации Виктор Резник, около тридцати предста-
вителей электронных и печатных СМИ из Киева,
Кировоградской и Днепропетровской областей.

Генеральный директор
ГП «ВостГОК» Александр
Сорокин ознакомил гостей с
историей предприятия,
под черкнув при этом, что
возвращение шахты в сос -
тав комбината позволило,
после тридцати лет строи -
тельства, выйти, на ко нец-
то, на настоящий ре зультат.
В достаточно сложных
финансовых условиях ком-
бинату за счет внутренних
резервов удалось под го -
товить на шахте два до -
бычных блока, сделать на
одном из них разбуривание
и произвести тех но ло гичес -

кое взрывание, что и поз во -
лило получить первую
массовую руду. Причем с
со дер жанием, более чем
вдвое превышающим со -
дер жание на действующих
шахтах. 

До конца года здесь
будет добыто не менее
75 тысяч тонн руды, из кото-
рой извлекут 99 тонн метал-
ла, стоимостью 133 миллио-
на гривен. В ближайшей
перспективе, то есть в сле-
дующем году, объем добы-
чи должен быть удвоен, 

Фото Михаила СТЕПАНЯНА (Окончание на 2-й стр.) 

Здоровье человека, как известно, закладыва-
ется в детстве. Понятно стремление родителей
обеспечить своих маленьких чад организованным
отдыхом или оздоровленим. По доброй традиции
многие из мам и пап с этой целью обращаются в
профком по месту работы. Правда, здесь боль-
шинство профруководителей работают на опере-
жение…

«МЫ СПАСИТЕЛИ ОТЕЧЕСТВА, А НЕ «ХАЛЯВЩИКИ»«МЫ СПАСИТЕЛИ ОТЕЧЕСТВА, А НЕ «ХАЛЯВЩИКИ»
заявили на своем форуме ликвидаторы-чернобыльцы Украины

На очередную по -
пытку власти ущемить
их права спасители оте -
чества от последствий
катастрофы на ЧАЭС от -
ве тили сплочением сво -
их рядов. В Харькове в
июле прошел Все ук -
раин ский форум об ще с -
т   венных чер нобыль ских
организаций, где вы ра -
батывалась стратегия и
тактика борьбы за свои
права. 

В форуме при няли
учас  тие ликвидаторы,
со  стоя щие на учете в
Атом проф союзе. 

Занять оборону чер но -
бы льцев заставила по пытка
власти прекратить выплату
пенсий, размер которых
был пересмотрен и
увеличен по решениям
судов. Акти вис там дви -
жения стало из вест но со -
дер жание письма зам.
председателя правления
Пенсионного фон да Украи -
ны с указанием не выпол-
нять решения судов и
выплачивать пен сии в
досудебном объе ме. Ока -
за лось, что Пен сион ный
фонд Ук раи ны дей ство вал
по поручению Пре мьер-ми -
нистра Николая Аза рова.
По всей стране чернобыль-
цы ответили на это
пикетированием район ных
и област ных управлений
ПФ, блокировав их работу и
требуя справедливости по
закону. Около двух тысяч
ликвидаторов пришли в
главное управ ле ние Пен -
сионного фон да Харьковс -

кой области выразить свое
несогласие с властным «но -
во вве де ни ем». И офи -
циаль но зая вить, что чи нов -
ники Пен сион ного фонда
таким обра зом нарушают
Кон сти туцию и Закон
Украи ны о статусе черно-
быльцев, а невыполнение
судебных решений уго лов -
но на ка зуе мо. 

Акция возымела дейст -
вие. Распоряжение бы ло
отменено, и чернобыль-
цам сообщили: они будут
получать пенсии в пре-
жнем объеме. Но вскоре
стало известно о подго-
товке в парламенте к
принятию закона №7562,
ко торый грозит стать но -
вым этапом наступления
на права чернобыльцев,
аф ганцев, ветеранов ар -
мии, детей войны и еще
ряда представителей
льгот ных категорий. И
было принято решение о
безотлагательном про ве -
дении фо ру ма чернобыль-
цев всей страны. Местом
проведения избрали Харь -
ков, как родину чернобы -
ль с кого движения в быв-
шем СССР.

У ч а с т н и к и  ф о р у м а
пред    ложили создать в
Харькове Коорди на цион -
ный совет общественного
чернобыльского движения
и  дали негативную оцен-
к у  З а к о н у  У к р а и н ы
№ 3 4 9 1 - V I  о т  1 4  и ю н я
2011 года «О внесении
изменений в Закон Украи -
ны «О Го су дарст вен ном
бюджете Украины на 2011

год», который поз во ляет
финансировать вып ла ту
пенсий чернобыльцам и
еще ряду представителей
льготных категорий в том
размере, какой прави-
тельство сочтет нужным. 

Надо напомнить Пре -
зи ден ту Виктору Яну ко ви -
чу его предвыборное об -
ра щение к чернобыльцам,
другим перечисленным
ка  тегориям граждан, где
он обещал защищать их
права, подчеркивали в
сво их выступлениях соб-
равшиеся. 

Во время проведения
форума возникла дис кус -
сия о том, стоит ли прив -
ле кать к протестным акци-
ям чернобыльцев еще и
афганцев, ветеранов ар -

мии, детей войны и других
льготников. И большин-
ство участников выразили
мнение о выступлении
еди ным фронтом всех, чьи
права ущемлены упомяну-
тыми выше законами. Всех
их чернобыльцы считают
своими побратимами и
дорожат опытом сов мест -
ных действий в от стаи -
вании общих ин те ре сов.
Не должны, заявило боль -
шинство, разделять
чернобыльцев и по ли ти -
чес кие убеждения. Как за -
метил один из участ ников
фо рума, бо го ду ховс кий
чер нобыль ский ли  дер Па -
вел Со ло  шен ко:  «Все 
пра вительства Ук раи  ны,

Пикетирование 6 июля 2011 года ликвидаторами-чернобыльцами
администрации Президента Украины (подробнее об этой акции в
«АУ» №27 от 7.07.2011 года. — Прим. ред.)

(Окончание на 2-й стр.) 
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ДОТРИМАННЯ ПРАВ ЧОРНОБИЛЬЦІВ — ОБОВ’ЯЗОК ВЛАДИ

а в 2015 году мы должны
полностью удовлетворить
пот ребности украинской
ядерной энергетики в оте-
чественном сырье для АЭС,
сказал Александр Сорокин.
При проведении первого
добычного взрыва были
осу ществлены необходи-
мые измерения состава
атмосферы и сейсмики, ко -
то рые показали, что содер-
жание продуктов выбросов
в атмосферу в десятки раз
ниже предельно допусти-
мых концентраций. Шахтная
вода после очистки возвра-
щается в недра, причем с
качеством не ниже, чем
определяют нормативы для
питьевой воды. Да и сей-
смика продемонстрировала
очень хорошие результаты в
плане минимального воз-
действия на поверхность. В
результате исследований
установлено, что и на мар-
шруте транспортировки
влияния на фоновые пока-
затели природного характе-
ра не обнаружено.

Председатель Ки ро вог -

рад ской областной государ-
ственной администрации
Сергей Ларин, в свою оче-
редь, отметил, что начало
о п ы т н о - п р о м ы ш л е н н о й
добычи руды на Но во -
констан тиновской шахте —
гарантия успешного разви-
тия не только комбината и
ядерной энергетики, но и
территорий: «Год назад мы
имели много дискуссий по
поводу возможных потерь
для области в случае воз-
вращения шахты комбинату,
но на самом деле мы видим
обратное: область только
выиграла. Мы видим, что
тогда сделали правильный
выбор и долгострой обрел
второе дыхание. Вопросы,
касающиеся Но во кон ста -
нтиновской шахты, Ки ро -
воград ская областная гос -
адми нистрация держит на
постоянном контроле, идет
постоянная совместная ра -
бо та по привлечению кре-
дитных ресурсов для дина-
мичного развития шахты и
отрасли». Он также отметил,
что, если бы не принятое
решение о возвращении
шах ты, неизвестно, что бы -
ло бы с предприятием сей -

час, но этого события не бы -
ло бы точно.

Сергей Ларин отметил и
экологическую от вет ствен -
ность ВостГОКа, сослав -
шись на сюжеты Ки ро вог -
рад ского областного те ле -
ви дения о дея тель ности
ура  новых шахт, которые
регулярно появляются в
эфире. Сейчас продол -
жаются исследования влия-
ния шахт на окружающую
среду, но предварительные
выводы ученых свидетель-
ствуют, что добыча руды не
оказывает непосредствен-
ного влияния на здоровье
населения. Влия ние, скорее
всего, оказывает радон, но
окончательных выводов
пока нет. К ответу на этот
вопрос подключился и Алек -
сандр Сорокин: «Мы пони-
маем всю меру ответствен-
ности, поэтому работаем в
пределах установленных
нормативов».

Татьяна Амосова, от ве -
чая на вопрос о месте
строи  тельства завода по из -
готовлению элементов ядер -
 ного  топлива для  АЭС,
ситуацию не охарактеризо-
вала как однозначную. По ее

информации, площадка еще
не выбрана, поскольку ко -
миссия рассматривает три
варианта, исходя из эконо-
мической целесообразно-
сти в масштабе страны.
Среди претендентов есть и
Смолинская площадка.

Можно предположить,
что с выходом Но во кон -
стантиновской шахты на
качественно новый уровень
интерес к ней возрастет не
только в России, но и в даль-
нем зарубежье. Журналисты
это прочувствовали и спро-
сили А.Сорокина о результа-
тах переговоров с японской
делегацией, которая недав-
но побывала на ВостГОКе,
на что он ответил: «Визит
японской делегации на ком-
бинат является иллюстраци-
ей серьезного интереса
крупных компаний. Япон -
ская сторона заинтересова-
на в инвестициях в нашу
ядерную энергетику и покуп-
ке сырья, но пока мы работа-
ем по контракту с ГП НАЭК
«Энерго атом» и реализация
сырья помимо контракта не
предусмотрена». Вместе с
тем, он не исключил такую
перспективу.

Говоря о финансирова-
нии строительства шахты,
А.Сорокин отметил, что воп -
рос этот стоит очень остро,
сейчас шахта содержится за
счет комбината, путем
отвле чения из оборотных
средств порядка 100—150
миллионов гривен в 2011 го  -
ду, чего крайне не дос -
таточно для даль ней шего
строительства шахты. Сей -
час решается вопрос о
привлечении кредитных ре -
сурсов государственных
бан ков под гарантии Ка -
бинета Ми нистров Украины. 

В этом году из руды
Новоконстантиновской шах -
ты будет добыто почти сто
тонн металла, что сос тав ляет
ни много ни мало — 10 пр -
центов добычи по комбинату.

Директор профильного
Департамента министер-
ства Никита Константинов
считает, что с выходом шах -
ты на проектную мощность
Украина получит возмож-
ность завершить программу
выпуска собственного топ-
лива для АЭС, и хотя вопрос
постройки высокотехноло-
гического производства
очень затратный, в целом
это приведет к оптимизации
цен на электроэнергию.

Журналисты поин те ре -
со вались у генерального ди -
ректора комбината по тен -
циалом гидрометаллургиче-
ского завода относительно

переработки руды и его воз-
можной реконструкции. В
принципе, обогатительные
мощности комбината поз во -
ляют перерабатывать руду с
Н о  в о  к о н с т а н  т и  н о в с  к о й
шахты в полном объеме, —
ответил А.Со рокин. — Но
технологическая идеология
предусматривает осущест-
влять переработку «бога-
той» руды на гидрометал-
лургическом заводе в
Желтых Водах, а возле Но -
во конста нти но вс кой шахты
перерабатывать руду «по -
бед нее» будут ме то дом куч-
ного выщелачивания, что
позволит не увеличивать
нагрузку на экологию тер ри -
тории.

Пресс-конференция за -
вер шилась на тор жествен -
ной ноте. Никита Кон стан -
тинов поблагодарил коллек-
тив шахты за труд и вручил
грамоты Министерства
энергетики и угольной про -
мыш ленности Украины ди -
ректору Но во констан ти нов -
ской шахты Вадиму Ко са -
рен ко, главному инженеру
Александру Пицыку и про-
ходчику Павлу Бедных. А
Сергей Ларин вручил Алек -
санд ру Сорокину Почетную
грамоту Кировоградской
ОГА «за весомый личный
вклад в социально-экономи-
ческое развитие области».

Сергей ПОЛУЛЯХ,
Татьяна ГОЖУЛЯНИНА

ШАХТА БУДЕТ РАБОТАТЬ 
НА ГОСУДАРСТВО И НА РЕГИОН

(Окончание. 
Начало на 1-стр.) 

На виконання пункту 7 За кону України від 14 черв ня
2011 р. №3491-VI «Про внесення змін до За ко ну України
«Про Державний бюд жет України на 2011 рік» Кабінет
Міністрів України постановляє: 

1. Установити, що осо бам, які постраждали внас лідок
Чорнобильської ка  тас т рофи, щомісячна додаткова пенсія за
шкоду, заподіяну здоров'ю, відповідно до Закону України
«Про статус і соціальний захист гро ма дян, які пос тра жда ли
внас лідок Чор но биль ської ка таст рофи» вип ла чується у
таких розмірах до прожиткового мінімуму, встановленого
законом для осіб, які втратили працездатність: 

1) тим, що належать до категорії 1: інвалідам I групи —
30 відсотків; інвалідам II групи — 20 відсотків; інвалідам III
групи, дітям-інвалідам, а також тим, що страждають
внаслідок Чор но биль ської катастрофи на променеву хворо-
бу, — 15 відсотків; 

2) тим, що належать до категорії 2, — 15 відсотків; 
3) тим, що належать до категорії 3, — 10 відсотків; 
4) тим, що належать до категорії 4, — 5 відсотків. 
2. Установити, що щомісячна компенсація сім'ям за втра-

ту годувальника внаслідок Чорнобильської катастрофи від-
повідно до Закону України «Про статус і соціальний захист
громадян, які постраждали внаслідок Чор но бильської
катастрофи», яка призначається на кожного непрацездатно-
го члена сім'ї, який був на його утриманні, не може бути ниж-
чою від 10 відсотків прожиткового мінімуму, встановленого
законом для осіб, які втратили працездатність. 

3. Установити, що у всіх випадках розміри пенсій для
інвалідів, щодо яких встановлено причинний зв'язок
інвалідності з Чор но биль ською ка тастро фою, і пенсій у
зв'язку з втра тою го ду валь ника внаслідок Чор но биль ської
ка тастро фи, не можуть бути нижче: 

1) для учасників лік ві да ції наслідків аварії на Чор -
нобильській АЕС у 1986 році: інвалідів I групи — 1200 гри-
вень; інвалідів II групи — 1090 гривень; інвалідів III групи —
980 гривень; 

2) для учасників лі к ві да ції наслідків аварії на Чор -
нобильській АЕС у 1987 — 1990 роках та осіб, евакуйованих
у 1986 році із зони відчуження: інвалідів I групи — 870 гри-
вень; інвалідів II групи — 820 гривень; інвалідів III групи —
760 гривень; 

3) для інших інвалідів, щодо яких встановлено причин-
ний зв'язок інвалідності з Чорнобильською катастрофою:
I групи — 710 гривень; II групи — 655 гривень; III групи —
600 гривень; 

4) для дітей-інвалідів — 380 гривень; 
5) непрацездатним чле нам сім'ї померлого го ду валь  -

ника, які були на його утри манні: на одного непрацездатно-
го члена сім'ї — 50 відсотків пенсії по інвалідності померло-
го годувальника; на двох та більше непрацездатних членів
сім'ї — 100 відсотків пенсії по інвалідності померлого го ду -
вальника, визначеної згідно із цим пунктом, що розподіля-
ється між ними рівними частками. 

4. Установити, що підвищення пенсій непрацюючим
пенсіонерам, які про жи вають на територіях радіоак тивного
заб руд нення, пе ред бачене статтею 39 За кону України «Про
статус і соціальний захист громадян, які постраждали внас-
лідок Чорнобильської катастрофи», здійснюється в таких
розмірах: тим, що про живають у зоні бе зумовного (обо -
в'язкового) відселення, — 13,2 гривні; тим, що проживають
у зоні гарантованого добровільного відселення, —
10,5 гривні; тим, що проживають у зоні по си ле ного ра діо -
еколо гічного конт   ро лю, — 5,2 гривні. 

5. Установити, що особам, які мають право на пенсійне
забезпечення від по від но до Закону України «Про пенсійне
забезпечення осіб, звільнених з військової служби, та дея-
ких інших осіб», мінімальний розмір пенсії, що призначаєть-
ся відповідно до зазначеного Закону: 1) за вислугу років
встановлюється у розмірі прожиткового мінімуму, вста -
новленого законом для осіб, які втратили працездатність; 2)
по інвалідності не може бути нижче: 

інвалідам війни з числа солдатів і матросів строкової

служби I групи — 120 відсотків, II групи — 110, III групи —
105 відсотків прожиткового мінімуму, встановленого зако-
ном для осіб, які втратили працездатність; 

іншим інвалідам з числа солдатів і матросів строкової
служби I групи — 110 відсотків, II групи — 105, III групи —
100 відсотків прожиткового мінімуму, встановленого зако-
ном для осіб, які втратили працездатність; 

інвалідам з числа єф рей торів (старших солдатів) і сер-
жантів, старших матросів і старшин строкової служби —
110 відсотків, з числа прапорщиків і мічманів, військовос-
лужбовців надстрокової служби та військової служби за
конт рак том, осіб молодшого на чаль ницького і рядового
скла ду органів внутрішніх справ і державної пожежної охо-
рони — 120 відсотків, а з числа осіб офіцерського скла ду
та осіб начальницького складу (крім молодшого) органів
внутрішніх справ і державної пожежної охорони — 130 від-
сотків відповідних мінімальних розмірів пенсій, передбаче-
них для інвалідів з числа солдатів і матросів строкової
служби; 

3) у разі втрати го ду вальника не може бути ниж че розмі-
ру прожиткового мінімуму, встановленого законом для осіб,
які втратили працездатність. 

6. Установити, що дітям війни (крім тих, на яких поширю-
ється дія Законів України «Про статус ветеранів війни,
гарантії їх соціального захисту» та «Про жертви нацистських
переслідувань») до пенсії або щомісячного довічного гро-
шового утримання чи державної соціальної допомоги, що
виплачується замість пенсії, підвищення проводиться у роз-
мірі 49,8 гривні. 

Ветеранам війни, які мають право на отримання підви-
щення до пенсії або щомісячного довічного грошового
утримання чи державної соціальної допомоги, що випла-
чується замість пенсії, відповідно до абзацу першого
цього пункту та Закону України «Про статус ветеранів
війни, гарантії їх соціального захисту» таке підвищення
проводиться за їх вибором згідно з одним із зазначених
Законів. 

7. Визнати такими, що втратили чинність, постанови
Кабінету Міністрів України згідно з переліком, що додається. 

8. Ця постанова діє до 1 січня 2012 року. 

КАБІНЕТ МІНІСТРІВ УКРАЇНИ
Постанова від 6 липня 2011 р. №745

Про встановлення деяких розмірів виплат, 
що фінансуються за рахунок коштів державного бюджету

РЕАКЦІЯ ВЛАДИ НА ПУБЛІЧНІ ЗВЕРНЕННЯ

НОВЕ У ЗАКОНОДАВСТВІ

З 1 липня в Україні пе -
рес тав діяти символічний
штраф у розмірі 1 грн. за
несвоєчасне подання
звітів до податкової
служ би та інші незначні
порушення податкового
законодавства. Відтепер

за прострочені деклара-
ції доведеться викласти
170 грн. штрафу. За
повторного «по рушення»
протягом ро ку санкція
сягне вже 1 тис. 20 грн.
за кожен прострочений
документ.

Брати подарунки чиновникам
заборонено, але можна…

Суми штрафів максимальні

Набрав чинності За кон
України «Про засади запо-
бігання та протидії корупції
в Україні». Документ зо бо -
в’язує чи нов ників деклару-
вати не тільки доходи, а й
витрати, а також уск лад -
нює про цес працевлашту-
вання їхніх дітей на високі
посади у своєму відомстві.
Роз ши рено й коло відпові-
дальних за корупційні дії. В
разі доказовості випадку
корупційних дій під дію
закону можуть потрапити
всі — від звичайного
клерка до президента, ге -
не раль ного про ку ро ра,
спі ке ра та керів ників цент -
раль них орга нів ви ко нав -
чої вла ди. Прис кіп ливі ше

перевірятимуть роботу
ауди торів і нотаріусів.

Показово також те, що
чиновникам за бо ро не  но
брати подарунки, які «не
відповідають за галь но -
виз наним уяв лен ням про
гос тинність». Вар  тість по -
да рунка від однієї особи
не може перевищувати
50% мінімальної зарпла-
ти, тобто 480 грн.

Щоправда, фахівці
вже встигли знайти у но -
вому законі суттєві про га -
лини, які даватимуть змо -
гу не лише влаштовувати
на роботу родичів, а й
отри мувати «групові» пре -
зенти вартістю від 480грн.
і вище.

(Окончание. 
Начало на 1-стр.) 

независимо от «цвета»,
считают нас «халявщика-
ми». Наша философия
должна быть такой: мы не
«халявщики», а люди, кото-
рые защитили страну и мир
от ядерной катастрофы. И
развивающиеся, далекие
от завершения события на
японской АЭС «Фукусима»
напоминают миру, в каких
тяжелейших, нечеловече-
ских условиях приходилось
работать нашим ликвида-
торам. Уже за 8 месяцев,
начиная с 26 апреля 1986
года по 14 декабря этого
же года, было завершено
строительство «саркофа-
га» над разрушенным 4-м
блоком и прекращено вы -
де ление радиации в окру-
жающую среду. А ликвида-
ция ядерной аварии на
«Фукусиме» продолжается
уже более четырех ме ся -
цев, но до сих пор кон ца
края этому не видно. И хотя
со времен Чер нобыля
прош ло уже чет верть сто -
летия, за ко то рые наука и

техника шаг нули далеко
вперед, японские ликвида-
торы, так же, как и мы когда-
то в Чернобыле, стоят по
колено в радиоактивной
воде, облучаются и дышат
всей таблицей Мен делеева.
Как мы знаем из новостей:
сотни тысяч ку бо метров
р а д и о а к т и в н о й  в о д ы
продолжает сбра сы ваться
пря мехонько в океан. Мы ни
в коей мере не хотим
приуменьшить заслуг и ге -
роиз ма наших японских
коллег — они настоящие
герои, профес сионалы и
патриоты! Но их там очень
мало, ведь атомная стан-
ция принадлежит частной
компании, которая ог ра -
ничена в средствах. Из гу -
ман ных со обра жений они не
по сы лают туда мо ло дежь. У
нас же на лик видацию беды
были мо би ли зованы ре-
зер вы огром ной мно го на -
цио наль ной стра ны. И лю -
ди работали са мо от вер -
жен но. Многим из нас
было едва за 20 и боль -
шин ст во еще не име ли
детей. Там, в Чер но бы ле,

мы были практически не
защищены от радиации и
слабо вооружены техни-
чески. Все было сделано
благодаря му жест ву и
са мо от вер жен ному труду
ликвидаторов. И вряд ли
японское правительство
будет считать ликвидато-
ров аварии на «Фукусиме»
«халявщиками». Уверен,
наши японские коллеги-
ликвидаторы не считают
«халявщиками» ликвида-

т о р о в - ч е р н о б ы л ь ц е в .
Собравшиеся участни-

ки последствий аварии на
ЧАЭС единогласно приня-
ли тексты обращений к
Президенту Украины Вик -
тору Януковичу, Упол номо -
ченному Верховной Рады
Украины по правам че ло ве -
ка Нине Кар паче вой, на -
род ному депутату Украи ны
Арсению Яценюку. 

Марина КАЗБАН, 
Харьковская область

«МЫ СПАСИТЕЛИ ОТЕЧЕСТВА, А НЕ «ХАЛЯВЩИКИ»
заявили на своем форуме ликвидаторы-чернобыльцы Украины

Від редакції: Ще кілька тижнів тому у листі-зверненні
від Атомпрофспілки, підписаному її Головою Валерієм
Матовим, до Президента України Віктора Януковича наго-
лошувалося про невідповідність Конституції України пункту
4 «Прикінцевих положень» Закону України «Про державний
бюджет України на 2011 рік», яким надається можливість
Кабінету Міністрів змінювати виплати державних соціаль-
них гарантій чорнобильцям,особам зі статусом дітей війни,
військовим пенсіонерам та іншим прирівняним до них кате-
горіям людей. Такі повноваження уряду суперечать статті 3
Основного Закону України, оскільки саме обов’язком дер-
жави є забезпечення зазначених соціальних гарантій у
встановлених розмірах, незалежно від фінансованих мож-
ливостей бюджетів, державних цільових фондів чи
Державного бюджету України. Тож це питання має стати
предметом розгляду Конституційного Суду за зверненням
глави держави як гаранта Конституції України, наполягала
у своєму листі Атомпрофспілка.
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ВІДПОВІДЬ НА ЗАПИТАННЯ ЧИТАЧІВ

ПРОФСПІЛКИ УКРАЇНИ ПРОТИ АНТИНАРОДНИХ РІШЕНЬ ВЛАДИ

НА КОРИСТЬ КОГО ТАКІ РЕФОРМИ?
У пресі поширено ін -

фор мацію про те, що віце-
прем’єр-міністр України—
міністр соціальної політики
України С. Тігіпко звинува-
тив Федерацію профспілок
України у тому, що її дії
«…спрямовані на скасуван-
ня пенсійної реформи, є
безвідповідальними та ве -
дуть до дестабілізації в сус-
пільстві...  Профспілки з са-
мого початку були залучені
до обговорення проекту
пен сійної реформи і багато
їх пропозицій враховано…
Виступаючи проти прове-
дення в Україні пенсійної
реформи, профспілки вис-
тупають проти підвищення
пенсій для найменш захи-
щених українців…».

Що ж таке зробила
ФПУ, що у політика такого
рангу виникло бажання за -
бути про право громадської
організації мати і вис лов -
лю  вати власну позицію?
Чому високопосадовець
по вер тається до сумнозвіс-
ної практики навішування
ярликів і використовує
відверту брехню проти опо -
нен тів? Може, заради дот -
римання графіка обіцянок
перед МВФ проштовхнути
антинародну пенсійну ре -
фор му?

Маємо відповісти і пану
Тігіпку, і його прихильникам,
що профспілки ніколи не
були проти соціально ви -
ва женої пенсійної ре фор -
ми. Навпаки, про тягом
усьо  го минулого періоду ми
виступали за відновлення
справедливості в пенсійній
системі, ліквідацію зрів -
нялів ки та забезпечення на -
леж ної диференціації роз-
мірів пенсій залежно від
тривалості страхового ста -
жу та розміру отримуваної
заробітної плати, осучас -
нення «старих» пенсій, не -
до пущення позбавлення
прав працюючих пенсіоне-
рів на перерахунок пенсій, а
також щодо вжиття заходів
по наповненню бюджету
Пенсійного фонду, що є
головним для вирішення
наявних пенсійних про-
блем.

Саме за наполяганням
Федерації профспілок Ук -
раї ни була напрацьована
разом з іншими сторонами
соціального діалогу Кон -
цеп ція подальшого прове-
дення пенсійної реформи
(схвалена урядом у 2009
році), де були чітко виз на -
че ні конкретні заходи,
спря  мовані на збільшення
надходжень до Пенсійного
фонду, з удосконалення со -
лі дарної пенсійної системи,
запровадження професій-
ної пенсійної та  накопичу-
вальної систем. Проте саме
урядова сторона в
односторонньому порядку
від мо ви лась від реалізації
цієї Кон цеп ції і внесла свої
законодавчі пропозиції, так
звану «пенсійну реформу»,
яка нічого спільного не має

з раніше напрацьованими
за ходами і по суті не є пен-
сійною реформою.

За словами С. Тігіпка,
запропонована уря дом
пенсійна реформа вирі-
шує питання підвищення
пенсій найменш за хи -
щеним українцям. Од нак,
це неправда. Прийнятим
Законом ніякого підвищен-
ня пенсій не передбачено!
Навпаки. Пе ред бачені За -
ко ном норми щодо збіль-
шення тривалості страхо-
вого стажу на 10 років, зни-
ження показників середньої
заробітної плати для при-
значення пенсій зменшу-
ють розміри пенсій у
«нових» пенсіонерів на 15—
20 відсотків, значна частина
пенсіонерів от ри му ва ти -
муть пенсії, мен ші від міні-
мальної, працюючі пенсіо-
нери позбавляються права
на перерахунок пенсій по
заробітній платі тощо.
Тобто Закон прямо погір-
шує умови та рівень пен-
сійного забезпечення
громадян.

Неправдою є і те, що
нібито профспілки з са -
мого початку були залу-
чені до обговорення про-
екту пенсійної реформи і
багато їх пропозицій вра-
ховано.

Як тільки у грудні 2010
року профспілками було
отримано інформацію про
урядовий законопроект з
проведення пенсійної ре -
фор ми, від Спільного пред-
ставницького органу всеук-
раїнських профспілок та
профоб’єднань надіслано
листа до Прем’єр-міністра
України М. Азарова про
необхідність проведення
відповідно Генеральної уго -
ди соціального діалогу для
досягнення узгоджених ін -
те ресів і позицій сторін.
Про те законопроект було
подано урядом до Вер хов -
ної Ради без погодження з
профспілками.

Протягом січня—червня
ц.р. Федерація профспілок
України неодноразово
звер    та лася до віце-пре -
м’єр-міністра України С. Ті -
гіп ка, Прем’єр-міністра
Украї ни М. Азарова, Пре зи -
дента України В. Яну ко вича
з проханням відкликати
законопроект з Вер ховної
Ради, провести діа лог з
соціальними парт нерами,
як це пе ред ба чено нор ма -
ми Генеральної уго ди, до -
опрацювати з урахуванням
внесених зауважень та
пропозицій, і узгоджений в
но вій редакції варіант
законопроекту внести до
Вер ховної Ради України.
Проте пропозиції профспі-
лок у проведенні такого діа-
логу не були підтримані.

Щодо врахування
біль  шості пропозицій Фе  -
дерації профспілок при
доопрацюванні законоп-
роекту, то це лукавство.
Так, декілька пропозицій

профспілок було враховано,
це пропозиції щодо:

можливості за бажан-
ням громадян враховувати
при обчисленні пенсій та -
кож заробітну плату за
будь-які 5 років роботи до
1 липня 2000 року;

можливості вилучення з
підрахунку місяців для об -
чис лення коефіцієнтів за -
ро бітку періодів, коли пра-
цівник був безробітним;

здійснення виплати од -
норазової допомоги пра-
цівникам бюджетної сфери
(освіти, культури, охорони
здоров’я та соціального за -
хис ту) при виході на пенсію
у розмірі 10 призначених їм
пенсій за рахунок дер жав -
ного бюджету, а не з Пен -
сій ного фонду;

призначення достроко-
вих пенсій народним депу-
татам на загальних підста-
вах.

Але основні принципові
пропозиції Федерації проф  -
спілок України урядом і
Верховною радою проігно-
ровані.

ПРОТИ ЧОГО 
ВИСТУПАЄ ФПУ?

– Ми проти підвищен-
ня пенсійного віку для
жінок до 60 років та до 62
років чоловікам – науко-
вим працівникам, дер-
жавним службовцям та
іншим.

При високому рівні
безробіття, низькій якості
жит тя, незадовільному ста -
ні охорони здоров’я підви-
щення пенсійного віку при-
зведе лише до передчас-
ності смерті людей, виходу
на інвалідність. Особливо
болісне таке рішення для
жінок, які працюють у ви -
роб ничій сфері та сільсько-
му господарстві, де низька
середня три ва лість жит тя. 

Положення про збіль-
шення на два роки пенсій-
ного віку для чоловіків, які
перебувають на державній
службі, науковим та іншим
працівникам є дискриміна-
ційними порівняно із пра-
вом на пенсію чоловіків, які
працюють в інших сферах
народного господарства та
які є службовцями інших
державних та недержавних
організацій.

– Ми проти збільшен-
ня тривалості страхового
стажу на 10 років – до 30
років для жінок і 35 років
– для чоловіків, оскільки
це порушує права грома-
дян та значно знижує
розміри пенсій.  

За новим Законом
пот рібно на 10 років біль-
ше працювати для отри-
мання пенсії. Проте при
високому рівні безробіття,
коли багато працівників
працює з неповним робо-
чим днем напрацювати
стаж на 10 ро ків більше
вкрай складно.

Рішення про збільшення
на 10 років стажу роботи

по рушує права працівників,
які вже мають сьогодні 20—
25 років і до пенсії залиши-
лось зовсім небагато часу.
Як їм бути?

Внесені норми зни -
жують розміри пенсій та
поз  бавляють права на під-
вищення за понаднормо-
вий стаж за 10 років страхо-
вого стажу, що призводить
до звуження обсягу існую -
чих прав. Підвищення стра -
хо во  го стажу призведе до
зни ження рівня пенсій у ба -
гатьох пенсіонерів. Значно
збільшиться кількість пен-
сіонерів, які отримувати-
муть пенсії, нижчі від міні-
мальної.

– Ми проти зниження
розміру показника се -
ред ньої заробітної плати
для обчислення пенсії. 

Обчислення пенсії з
ура ху ванням середньої за -
робіт ної плати в Україні не
за останній рік, а за три ка -
лен дарні роки перед звер-
ненням за призначенням
пенсії штучно знижує в
середньому на 15 % розмі-
ри пенсій, які призначати-
муться.

– Ми проти обмежен-
ня права працюючих пен-
сіонерів на перерахунок
пенсій у зв’язку із збіль-
шенням розміру прожит-
кового мінімуму.

Таке обмеження пору-
шує принцип рівноправнос-
ті працівників щодо отри-
мання пенсійних виплат та
сплати страхових внесків.

Розміри пенсій у
більшості пенсіонерів і так
низь кі. Раніше обчислені
пенсії не підвищуються не
тільки на темпи зростання
середньої заробітної плати
в Україні, а й не підвищу-
ються навіть на рівень інф-
ляції. Ті пенсії, які призначе-
ні 5 і більше років тому, вже
вдвічі відстають від розмірів
пенсій, які призначаються
сьогодні.

– Ми проти поз бав -
лення працюючих пен сіо -
нерів на пе ре ра хунок
пен  сій з ура хуван ням се -
ред ньої заробітної плати
за роки після приз начен -
ня пенсії.

Пенсіонери, про дов -
жую чи працювати, сплачу-
ють (і за них сплачуються)
внески на пенсійне страху-
вання, розмір яких є досить
високим. Тому для них пен-
сії мають підвищуватися у
більшому розмірі по рів няно
з непрацюючими пен сіо не -
ра ми. Необхідно залишити
норму щодо пе ре рахунку
пенсій працюючим пен сіо -
не рам з урахуванням се -
ред ньої заробітної плати в
Україні за календарний рік,
що передує року звернення
за перерахунком пенсії. Це
буде, з одного боку, спра-
ведливим, а з іншого – є
стимулом для залучення
пенсіонерів до трудової
діяльності, що сьогодні при
скороченні чисельності

зайнятого населення є важ-
ливим.

– Ми проти запровад-
ження безвідповідальної і
водночас обов’язкової
накопичувальної системи.

Законом хочуть
примусити молодь платити
до дат кові обов’язкові внес-
ки до накопичувальної пен-
сійної системи без будь-
яких гарантій захисту цих
коштів від інфляції та навіть
повернення їх у май бут -
ньому. Біз нес через владу
хоче через додаткові пен-
сійні внески забрати майже
десяту частину трудових
доходів у працівників і фак-
тично приватизувати їх
щонайменше на 25—35
років. Без упереджувально-
го створення системи без-
пеки від знецінювання й
економічних ризиків, еко-
номічних і фінансових внут-
рішніх і світових криз не
може бути і мови про при-
мусове вилучення із
ганебно низьких україн сь -
ких зар плат будь-яких до -
дат кових внесків чи інших
зборів або податків.

– Ми проти проведен-
ня реформ за рахунок
трудящих та зниження
роз мірів пенсій.

В Україні є всі можли-
вості для вирішення існую-
чих проблем Пенсійного
фонду без погіршення пен -
сій ного забезпечення гро -
ма дян. Передусім по вин ні
бути розроблені уперед-
жуючі заходи щодо розши-
рення зайнятості населен-
ня, детінізації економіки та
реформування системи
оплати праці для забезпе-
чення кардинального зрос-
тання зарплат шляхом чес-
ного розподілу результатів
праці між бізнесом і праців-
никами, доступності та
якості охорони здоров’я,
дошкільного ви хо ван ня,
роз  ширення соціальних
послуг.

ФПУ наголошує, що
прий нятий парламентом
За кон не вирішує основних
проблем пенсійного забез-
печення: відновлення спра-
ведливості в призначенні
пенсій для різних категорій
працівників та забезпечен-
ня підвищення рівня пенсій-
ного забезпечення в корот-
костроковій перспективі, а
навпаки – породжує напругу
на ринку праці для молоді,
осіб передпенсійного віку та
пенсіонерів, які ще хочуть
працювати, бо не в змозі
вижити на мізерну пенсію.

Профспілки твердо сто-
ять на позиції, що реформи
не повинні проводитись за
рахунок трудящих та знижу-
вати розміри пенсій. В
Україні є всі передумови та
можливості для вирішення
існуючих проблем Пен сій -
ного фонду без погіршення
пенсійного забезпечення
громадян. Владою мають
бути розроблені упе ред -
жую чі заходи щодо розши-

рення зайнятості населен-
ня, детінізації економіки та
запровадження системи
гідної оплати праці, доступ-
ності та якості охорони
здоров’я, дошкільного ви -
хо ван  ня, розширення соці-
альних послуг.

Ми звертаємося до біз-
несової і політичної еліти
показати власний приклад
служіння народу і наповнен-
ня державної скарбниці та
пенсійного фонду – під -
німіть зарплату най ма ним
пра ців никам, сплатіть на -
лежні по дат ки з тіньових
оборудок,  не ховайтесь за
офшорами, визнайте рів-
ність податків з трудових
доходів і ваших надприбут-
ків від дивідендів з акцій та
процентів з багатомільйон-
них банківських вкладів.
Паски мають спочатку за -
тягнути ті, хто закликає до
реформ, ті, хто збагатів на
фоні злиденності, ті, хто за
посадою покликаний пра -
цю вати на український на -
род, і лише після цього агі-
тувати решту населення до
так званих непопулярних
реформ.

Сьогодні передусім пот -
рібно вирішити основні
проблеми пенсійного за -
без печення. Це відновлен-
ня справедливості в при-
значенні пенсій для всіх
категорій працівників та
забезпечення підвищення
рівня пенсійного забезпе-
чення в короткостроковій
перспективі.

Ми 15 липня під час пі -
ке тування адміністрації
Пре   зидента (див. «АУ»,
№29 2011 року. — Прим.
ред.) закликали Гаранта
Конституції застосувати
право вето на прийнятий
Закон України «Про заходи
щодо законодавчого за без -
печен ня ре фор муван ня
пен   сійної системи» та  за -
хис тити конституційні пра -
ва громадян на достатній
рівень пенсій, забезпечити
справедливість у сфері
пенсійного забезпечення.

Ця акція проведена в
рамках українського зако-
нодавства в тому числі про
профспілки, відповідно до
статутних вимог і на підста-
ві рішення колегіальних
органів профспілок.

І якщо позиція пред-
ставників десяти мільйонів
працівників дратує ре -
форматорів, то що то за ре -
фор ма тори і реформи? На
ко ристь кого ці реформи?
Кому служать чи прислужу-
ють такі реформатори?

Ми ще раз заявляємо,
що Федерація проф спі -
лок України і надалі бо ро -
ти меть ся за кон сти туцій -
ні пра ва працівників і
пенсіонерів, захищатиме
їх соціально-економічні
інтереси від спроб пере-
класти на плечі трудящих
і ветеранів праці еконо-
мічні прорахунки політи-
ків і бізнесу.

Інтерв’ю Сергія КОНДРЮКА,
заступника Голови Федерації 
професійних спілок України

Сьогодні досить часто у ЗМІ, також в «Атомнику
України», згадуються такі глобальні фінансові організа-
ції, як МВФ та Світовий банк. Розкажіть про них доклад-
ніше.

Петро ЯРОШ,
м. Смоліно, Кіровоградська обл.

МІЖНАРОДНИЙ ВАЛЮТНИЙ ФОНД — спеціалізована
установа 00Н, заснована 39-ма державами з метою регулю-
вання валютно-кредитних відносин країн-членів і надання їм
допомоги при дефіциті платіжного балансу шляхом надання
коротко- і середньострокових кредитів в іноземній валюті.
МВФ створено 27 грудня 1945 року після підписання 28 дер-
жавами угоди, розробленої на Конференції 00Н з валютно-
фінансових питань 22 липня 1944 року. Свою діяльність роз-
почав у 1947 році, ставши органічною частиною Бретон-
Вудської валютної системи. Вищий керівний орган МВФ —
Рада керуючих, у якій кожна країна-член представлена
керуючим і його заступником. Зазвичай це міністри фінансів
або керівники центральних банків. У МВФ діє принцип «зва-
женої» кількості голосів: можливість країн-членів впливати на
діяльність Фонду через голосування визначається їхньою
часткою в його капіталі. Кожна держава має 250 «базових»
голосів незалежно від величини ії внеску і ще по одному
голосу за визначені додаткові суми внеску. Такий порядок
забезпечує провідним державам більшість у прийнятті
рішень. Виконавча рада МВФ обирає на п'ятирічний термін
директора-розпорядника, який очолює штат співробітників

Фонду (близько 2700 осіб із більш ніж 140 країн). Він повинен
бути представником однієї з європейських країн. МВФ є
інституційною основою сучасної світової валютної системи.
При цьому її базою і основним еквівалентом є долар США. Ця
країна займає домінуючі позиції в МВФ. Україна стала чле-
ном МВФ у 1992 році, а тісне співробітництво розпочалося з
березня 2004 року. МВФ здійснює фінансову діяльність шля-
хом укладення угод щодо обміну грошових активів (держава-
член отримує необхідну для неї іноземну валюту в обмін на
власну) та виконання операцій щодо інших видів викорис-
тання або отримання Фондом грошових активів. Угоди й опе-
рації реалізуються через відповідні департаменти та через
рахунки, якими управляє Фонд. Політика і рекомендації
Фонду стосовно країн, які розвиваються, неодноразово під-
давалися критиці.

СВІТОВИЙ БАНК — одна з найбільших у світі організа-
цій, що надають фінансову допомогу з метою розвитку.
Заснований у 1944 році. Світовий банк являє собою групу
споріднених організацій, тому досить часто говорять про
групу Сагового банку. До неї входять: Міжнародний банк
реконструкції та розвитку (МБРР, саме його інколи назива-
ють скорочено Світовим банком), Міжнародна асоціація роз-
витку (МАР), Міжнародна фінансова корпорація (МФК),
Багатостороння агенція гарантування інвестицій (БАП), а
також Міжнародний центр урегулювання інвестиційних
конфліктів. Офіційна мета Світового банку — зменшення бід-
ності і підвищення життєвих стандартів країн-членів шляхом
сприяння економічному розвитку останніх і залучення ресур-

сів з розвинених країн до країн, що розвиваються. Світовий
банк нині здійснює свою діяльність у понад 100 країнах, що
розвиваються. Банк розробляє стратегії допомоги для кож-
ної зі своїх країн-клієнтів у співробітництві з державними
органами, неурядовими організаціями та приватним секто-
ром. Представництва Банку в різних країнах світу займають-
ся реалізацією його програм, підтримують зв'язок з урядом і
цивільним суспільством і сприяють глибшому розумінню
проблем розвитку. Україна вступила до Світового банку у
1992 році; вона є членом всіх його структур — МБРР, МФК,
МАР і БАП. Серед міжнародних кредитно-фінансових органі-
зацій Міжнародний банк реконструкції та розвитку є другим,
після МВФ, кредитором України; його частка становить
32,8% всіх позичок. При цьому спостерігається тенденція
зростання частки кредитів МБРР за рахунок зменшення
частки МВФ. Для України позики Світового банку вигідніші,
ніж з інших джерел, бо умови надання ним кредиту сприят-
ливіші. За класифікацією Світового банку Україна належить
до ІІІ категорії країн (рівень доходів нижче середнього), тому
термін погашення кредитів продовжується до 20 років з піль-
говим періодом 5 років. Відсотки за кредит сплачуються за
плаваючою ставкою і становлять близько 6,5% річних.
Основна різниця між Світовим банком і МВФ полягає в тому,
що МВФ більше концентрує свою увагу на питаннях корот-
кострокової фінансової стабільності в країнах, тоді як
Світовий банк зосереджується переважно на середньо- та
довгострокових (за терміном реалізації) проектах структур-
них і галузевих перетворень в економіках країн.
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4
НОВЕ У ЗАКОНОДАВСТВІ СОЦІАЛЬНІ ПАРТНЕРИ ВП ЮУАЕС: ПІДТРИМКА СПОРТИВНО-МАСОВИХ ЗАХОДІВ

АТОМНА ГЛАСНІСТЬ

ДОБРОГО ЗДОРОВ’Я

Перевірте якість 
меду на смак

Тільки високоякісний
мед корисний. Такий мед,
окрім інших властивостей,
не містить більш як 6%
сахарози (бу ря ковий або
тростинний цу кор), інакше
наш організм сприйматиме
його як звичайний цукор.
Най простіший спосіб пере-
вірки меду на перевищення
сахарози — це просто його
скуштувати. Потримайте
мед трохи в роті й дайте
йому розчинитися. Смак
має бути природно солод-
ким, але водночас приєм-
ним, не нудотним. Якщо за
хвилину-дві після того, як ви
проковтнули мед, солодкі
відчуття в роті не минають,
не змінюються на легку
гіркуватість, то цей мед ви -
роб лений бджо лами, в
раціон яких додавали цук -
ровий си роп. Такий мед ні -

коли не подобається дітям,
його неможливо з'їсти ба га -
то (справжнього меду мож -
на із задоволенням з'їсти
велику кількість).
Вилікує застуду 
й омолодить

Мед корисний прак тич -
но за всіх зах ворю вань.

Якщо сердечники прий -
матимуть протягом 1—2
місяців по 70 г меду щодня,
то їхній загальний стан
помітно поліп шить ся.

Народна мудрість го -
ворить: бджолиний мед —
найкращий друг шлунка. За
виразкової хвороби реко-
мендується приймати 20 г
меду вранці, 30 г удень і 20 г
увечері за 1,5 години до їди
або через 2 години після їди.

Мед незамінний у разі
застуди. Зазвичай його роз-
чиняють у молоці або чаї
(1 ст. ложка меду на склян-
ку) або змішують із лимон-

ним соком (сік 0,5—1 лимо-
на на 100 г меду). Є такий
народний рецепт від кашлю,
як редька з медом: у верхній
широкій частині ретельно
вимитої редьки зробіть но -
жем заглиблення, щоб туди
ввійшли 2 ложки рідкого
меду. Редьку помістіть в
якусь посудину у вертикаль-
ному положенні, залийте у
вирізану лійку мед, накрий-
те щільним папером і дайте
настоятися протягом 4—5
годин. У редьці багато віта-
міну С (аскорбінової кисло-
ти), який підвищує стійкість
організму до інфекцій, зміц -
нює кровоносні су ди ни, сти-
мулює імунітет. Вживайте
настій редьки з медом по 1
чайній ложці З—4 рази на
день до їди та перед сном.

Здавна мед використо-
вують для лікування шкірних
захворювань, загоєння ран і
для бо ро ть би зі старінням
організму. До того ж мед —

чу довий косметичний засіб.
Наприклад, медяна вода для
вечірнього вмивання (1 ст.
ложка меду на 2 склянки
теплої води) не тільки ро -
бить шкіру оксамитовою, а й
розгладжує зморшки.
Зважте
на протипоказання

Мед   протипоказано
вжи  вати хворим   із   пот ре -
бою   обмеження вуглеводів
у харчовому ра ціоні, а також
тим, у кого підвищена чутли-
вість до меду — в разі вжи-
вання меду всередину в них
з'являються кропивниця,
сверб ляч ка, нежить, го лов -
ний біль, травні розлади. З
осторогою, попередньо по -
ра див шись із лікарем-
ендок ринологом, вживайте
мед за цукрового діабету.
Утри май теся від меду й у
разі високої температури ті -
ла, спричиненої захворю-
ванням, щоб не спровокува-
ти загострення.

Почніть день 
із ложки меду

Добре починати день із
чайної ложки меду (з'їдати
натще). Так ви активізуєте
сили організму, зможете
протистояти синдрому хро -
нічної вто ми, будете менш
дратівливими, поступово
ви лікуєте гастрит і виразку
шлунка (оскільки мед уби-
ває шкідливі бактерії й
мікроби, приводить сли зову
оболонку шлунка в нормаль-
ний стан, загоюючи ранки,
утворені на ній). Після сні-
данку також можна випити
чай із медом (температура
води не має перевищувати
50 градусів, тому що в гаря-
чій воді мед втрачає деякі
свої лікувальні властивості).
Туди ж мож на вичавити сік
чверті лимона (багатого на
вітамін С, що захищає від
застуди). Дотримуйтеся цих
рекомендацій і перед сном.
Медовий чай увечері має

бути трав'яним (м'ята, мате-
ринка, чебрець, липа), щоб
заспокоїти й підготувати нас
до повноцінного відпочинку.
Пийте його за півгодини до
сну, а ложку меду з'їжте пе -
ред тим, як лягти в ліжко (так
ви швид ше заснете).

Якщо мед застосовуєть-
ся для лікування, то норма
прийому встановлюється
індивідуально. Якщо для
про філактики, то дорослий
може з'їдати з користю для
організму по 70—120 г меду
на добу за кілька прийомів,
розділивши на 3—5 пор цій.
Для дітей цю норму треба
зменшити вдвічі.

В'ячеслав ЦУПРИКОВ,
старший науковий 

співробітник Інституту
радіаційної гігієни

та епідеміології
Наукового центру радіа-
ційної медицини НАМН, 

директор ПП «Гогольмед»

Мед містить цінний комплекс поживних речовин, які
чудово відновлюють сили нашого організму. Він швид-
ко й легко засвоюється, не подразнює слизової обо-
лонки травного тракту, добре пропускається нирками,
чинить природну послаблювальну дію, заспокоює та
поліпшує сон і, звісно ж, виліковує безліч захворювань.

Про мед не забувайте

«Про державний 
земельний кадастр»

Верховна Рада України прийняла в цілому
Закон «Про Державний земельний кадастр». За
його ухвалення проголосували 260 народних
депутатів із 367 зареєстрованих у сесійній залі.
Закон визначає, що Державний земельний
кадастр – єдина державна геоінформаційна сис-
тема відомостей про землі, розташовані в межах
державного кордону України, їхнє цільове при-
значення, обмеження в їх використанні, а також
дані про кількісну та якісну характеристику
земель, їх оцінку, про розподіл земель між влас-
никами та користувачами. 

Державний зе мель -
ний кадастр ведеться з
метою ін формаційного
за без пе чен  ня органів
державної вла  ди та орга-
нів місцевого самовря-
дування, фізичних та
юридичних осіб при ре -
гулюванні земельних
відносин; ресурсів; ор га -
ні зації раціонального ви -
користання та охорони
земель; здійсненні зем-
леустрою; проведенні
оцінки землі; веденні
місто бу дів ного кадастру,
ка дастрів ін ших при род -
них ре сурсів; платі за
землю. Ка дастр ведеть-
ся на електронних і папе-
рових носіях. У разі вияв-
лення розбіжностей між
відомостями на них прі -
оритет мають ві до мос ті
на паперових но сіях. По -
ря док ведення Держав -
ного земельного ка -
дастру визначається Ка -
бінетом Міністрів Украї -
ни відповідно до вимог
цього закону, він є
державною влас ністю.

Систему органів, які
здійс нюють ведення Дер   -
жав   ного земельного ка -
даст ру, становлять цен т   -
ральний орган виконавчої
влади з питань земельних
ресурсів та його територі-
альні органи. У кадастр
вносяться такі відомості з
картографічної основи:
склад відомостей, які ві -
доб ражаються на кар тог -
ра фіч ній основі; дата
ство рен ня ка р тог рафіч ної
ос но ви; відомості про
осо бу, яка створила кар -
тог рафіч ну основу; мас -

штаб (точ ність) кар тог -
рафіч ної ос но ви; система
ко орди нат кар то графіч -
ної основи.

Об'єктами Дер жав -
ного земельного ка даст -
ру є зем лі в межах дер -
жав ного кордону Украї -
ни; в межах території
адміністративно-терито-
ріальних одиниць; у
використанні земель; ді -
лян ка. Відомості ка даст -
ру є офі цій ними. Дер -
жав на реєстрація зе -
мель ної ділянки здійсню-
ється при її формуванні
шляхом відкриття По зе -
мель ної кни ги на таку
ділянку. Фінан сове за -
без печення ведення та
фун кціо нування Дер жав -
ного земельного ка даст -
ру здій с нюєть ся за
рахунок кош тів Дер жав -
ного бюджету України, а
також, у тому чис лі, за
рахунок стягнення плати
за внесення відомостей
до Державного зе мель -
ного кадастру, вне сен ня
змін до них, надання ві -
до мос тей з Державного
зе мель ного кадастру. За
вне сення відомостей до
Дер жав ного земельного
ка даст ру, внесення змін
до них, на дання ві до -
мос тей з Дер жав ного
зе мель ного кадастру
стя гуєть ся пла та. Пе ре -
лік, роз міри, по ря док
стяг нен ня та ви ко рис -
тання пла ти вста  н ов лю -
ють ся Ка бі не том Мі -
ністрів Украї ни.

Закон, окрім низки
пун ктів, набирає чинності
з 1 січня 2012 року.

Обязательно стану первым!Обязательно стану первым!
Бронзовую медаль завоевал воспитанник

Южноукраинского клуба бокса Евгений Югай на
юношеском чемпионате Европы, проходившем в
Венгрии. Финансовую поддержку для участия в
соревнованиях юному спортсмену оказали админи-
страция и профсоюзный комитет Южно-Украинской
атомной станции.

Юному спортсмену
испытания на чем пио нате
Европы добавили спор -
тивного азарта. Ма ль  чик
из провинциального горо-
да сумел доказать: он —
один из лучших боксеров,
и не только в Украине. В
чем пио нате Европы при -
ни мали участие 234 спорт -
смена из 32 стран. Украи -
нскую сборную со став -
ляли 13 боксеров разных
весовых категорий. Об -
щий результат команды —
третье мес то. Среди наг -
рад — одно золото, две
серебряные и три бронзо-
вые медали. Одну из них
принес сборной страны
южно украинский боксер.
Ев ге  ний соревновался в
весовой категории 52 ки -
ло грам ма. Он уверенно
победил армянского и
румын с ко го боксеров. Хо -
рошо, по словам тренера
Николая Борца,  вел и тре-
тий бой с поляком, опере-
жая его по очкам.  Почему
же судейская коллегия
приз нала укра ин ского
спор тсмена слабее — не
понял ни сам спортсмен,
ни тренер, ни болельщики.
Возможно, еще не  со вер -
шенна не дав но введенная

в боксе новая схема под-
счета очков, а, может, про-
сто немножко не повезло.
Но, как бы то ни было, в
результате — третье мес -
то и брон зо вая ме даль.

Сам Евгений Югай,
делясь своими впе чат ле -
ниями и планами на бу -
дущее, говорит: «Ду маю,
буду дальше заниматься.
Хочется еще раз поехать на
чемпионат Ев ропы и стать
там уже первым. Хочу
выполнить норматив мас -
тера спор та меж дуна род -
ного клас са, по пасть на
Олим пийс кие игры. Но
самые бли жай шие планы
— пос ту пить в Юж ноук -
раин ский машинострои-
тельный лицей, получать
там специальность, и все
три года учебы продолжать
заниматься спортом в
родном го роде». Такое
решение сы на одоб  ряют и
ро ди тели, ко то рые все
время под держивали ув ле -
че ние Ев  гения боксом. В
сек цию они привели сы на,
когда ему было всего 6 лет.

Тренер Евгения Ни -
колай Борец рассказыва-
ет: «Сейчас мы присваива-
ем нашему боксеру звание
мастера спорта, и уже

осенью он будет участво-
вать в соревнованиях в
другой возрастной катего-
рии, где такая медаль дает
право на звание мастера
спорта международного
класса и надежды на учас -
тие в чемпионатах Евро пы
и мира. 

Участие Евгения Югая
в чемпионате Ев ро пы
ста ло возможным благо-
даря поддержке спонсо-
ров, основной из которых
— атомная стан ция и
проф союзный ко митет
пред приятия и ГП НАЭК

«Энерго   атом». Поез  д  ка и
экипировка обошлись поч -
ти в 9 ты сяч гривен. Хоть и
за щищали юные спортс-
мены честь государства —
оно, к сожалению, выде-
лило средства только на
дорогу в Вен грию. В свою
очередь Фе де ра ция бокса
Украины обещала при -
зерам соревнований сти -
пен дию, а пока за свои до -
сти жения Ев ге ний по лучил
премию в сумме 2 ты сяч
гривень от Южно украин -
ского клу   ба бокса.

Елена БОНДАРЕНКО

Евгений ЮГАЙ с тренером Николаем БОРЦОМ.

Фото из архива клуба бокса «Южноукраинск»

Учасники літньої школи із
соціальних наук — на ХАЕС

Нещодавно Хмельницьку АЕС відвідали учасники 
літньої школи із соціальних наук «Радянська спадщина та
пострадянські практики: політика, економіка, повсякденне
життя», де ознайомилися з ВП ХАЕС як одним із стратегіч-
них об’єктів для розвитку регіону в пострадянський період.  

Молодь із різних країн (Чехії, Росії, США, Польщі, Лит -
ви, Німеччини, Румунії, Болгарії, Канади, Франції, Ук раїни)
цікавилася екологічними проблемами краю та перспекти-
вами розвитку атомної енергетики на сучасному етапі як
основи державної енергобезпеки.

Гості відвідали навчально-тренувальний центр ХАЕС. 
Учасників літньої школи зацікавила система підготовки пер-

соналу, вони були вражені  високопрофесійною роботою праців-
ників навчального центру, адже саме від них залежить безпечна
експлуатація ХАЕС.

У рамках програми візиту делегація також оглянула машинне
відділення діючого енергоблока, де ознайомилася з основними
принципами роботи АЕС.

У гостей залишилися незабутні враження від знайомства з
діяльністю ВП ХАЕС. 


